
1 

 

   

 

Verslag vergadering algemeen bestuur Avres 7 juli 2022 
Tijdstip: 09.00 – 11.00 uur 
Locatie: Avres locatie Energieweg 39 Meerkerk, Vergaderruimte 101 
 
Aanwezig 
E.C.M. Kraaijeveld, gemeente Gorinchem (plv. voorzitter) 
D. van Zanten, gemeente Gorinchem 
P. Vat, gemeente Molenlanden 
A. Visser, gemeente Molenlanden 
K. Bel, gemeente Vijfheerenlanden 
 
P. van Uitert, directeur Avres  
R. Den Tek, waarnemend directeur 
B. Hoeven, beleidsadviseur 
A. van der Heiden, manager financiën & control 
 
Namens Cliëntenraad 
E. van Wingerden 
M. Gorter 
 
Namens OR 
M. Ijzerman 
H. Zeltenrijch   
 
Afwezig 
J. van Montfoort, gemeente Vijfheerenlanden  
 
1. Opening en vaststelling agenda  

De heer Kraaijeveld opent de vergadering, en heet de aanwezigen welkom. Hijzelf en de heer Van Zan-
ten zijn vandaag voor de laatste keer aanwezig als lid van het AB, en hij heet de nieuwe AB-leden van 
harte welkom. Zij zullen na de zomer uitgebreid kennismaken met Avres, onder andere middels loca-
tiebezoeken.  
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 
2. Installatie nieuwe AB-leden en verkiezing twee leden van het dagelijks bestuur 

De heer Van Montfoort is vandaag wegens ziekte afwezig. Hij wordt samen met de heren Vat, Visser 
en Bel als nieuw AB-lid geïnstalleerd.  
Er wordt voorgesteld over te gaan tot een tijdelijke benoeming van de nieuwe leden van het dagelijks 
bestuur, zodat in september een verkiezing kan plaatsvinden door alle nieuwe AB-leden. Op dat mo-
ment kan er ook worden besloten over de definitieve invulling van het voorzitterschap. Het AB gaat 
unaniem akkoord met dit voorstel.  De heren Vat en Van Montfoort worden vervolgens benoemd als 
lid van het (tijdelijke) dagelijks bestuur.  
De aanwezige nieuwe AB-leden ontvangen uit handen van de heer Van Uitert een bos bloemen, en de 
heer Kraaijeveld wenst hen allemaal veel succes. De heer Van Montfoort krijgt een boeket thuisge-
stuurd. 
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De heer Kraaijeveld stelt namens het DB voor om de heer Vat tijdelijk tot waarnemend voorzitter te 
benoemen. Het AB gaat unaniem akkoord met dit voorstel.  
In overleg wordt besloten dat de heer Kraaijeveld deze vergadering afmaakt in de rol van waarnemend 
voorzitter, ook al is deze rol vanaf dit moment officieel doorgegeven aan de heer Vat.  

 
3. Notulen 

Verslag vergadering algemeen bestuur 14 april 2022 
Het verslag van de vergadering van het algemeen bestuur van 14 april 2022 wordt onder dankzegging 
ongewijzigd vastgesteld.  

 
4. Mededelingen en ingekomen stukken 

- Oplegger en jaarverslag cliëntenraad Avres 
De heer Kraaijeveld spreekt namens het DB zijn dank uit aan de cliëntenraad voor de oplegger en 
het jaarverslag. Hij spreekt van een mooie samenvatting van wat er in 2021 allemaal is gedaan en 
gebeurd. De cliëntenraad houdt het bestuur op een positief kritische manier scherp. Dit wordt door 
de bestuursleden erg gewaardeerd.  
De heer Visser meldt de heer Van Wingerden dat Molenlanden, net als Vijfheerenlanden, naar de 
draagkrachtgrens van 130% gaat. De heer Kraaijeveld geeft aan dat Gorinchem afgelopen dinsdag 
een motie heeft aangenomen om ook naar de 130%-grens toe te gaan. Dit betekent dat de 3 ge-
meenten op dit punt een afgestemd beleid voor hun inwoners kunnen gaan uitvoeren, wat ook 
voor Avres de uitvoering meer werkbaar maakt. Daarnaast vermeldt hij dat er op dit moment wordt 
gewerkt aan een gezamenlijke notitie over armoede in het algemeen. Voor veel mensen stijgen de 
lasten, en de vraag is wat de gemeenten willen op dit punt.  

 
- Factsheet uitvoering energietoeslag 

De heer Den Tek meldt dat er inmiddels bijna 5.500 energietoeslagen zijn uitgekeerd, waaronder 
aan 4.000 mensen die reeds bekend waren bij Avres. De overige uitkeringen zijn gedaan naar aan-
leiding van een aanvraag ingediend door mensen die bij Avres nog niet bekend zijn. Er komen nog 
steeds aanvragen binnen, en sinds bekend is geworden dat er een extra compensatie aankomt van 
€500,- aan het einde van de zomer, staat de telefoon weer roodgloeiend. De definitieve besluit-
vorming door het Rijk moet nog volgen, maar hij gaat ervanuit dat het bedrag daadwerkelijk zal 
worden uitgekeerd. Omdat deze extra compensatie wordt uitgekeerd aan dezelfde mensen als de 
groep die de eerste compensatie reeds heeft ontvangen, is dit voor Avres bij wijze van spreken met 
een druk op de knop geregeld. Hij gaat ervan uit dat de gemeenten ook voor deze nieuwe tege-
moetkoming volledig tot de draagkrachtgrens van 120 % gecompenseerd zullen worden door het 
Rijk. 
De regeling kan worden aangevraagd tot 1 januari 2023, en de mensen die een aanvraag indienen 
worden ook gewezen op de andere minimaregelingen en bijzondere bijstand. De aanspraak die op 
bijzondere bijstand en minimaregelingen wordt gedaan stijgt, en dit zal van invloed zijn op de ge-
meentelijke budgetten.  
Ter vergadering wordt geconstateerd dat de 130%-regelingen bij Molenlanden en Gorinchem waar-
schijnlijk pas op 1 januari 2023 ingaan. Dit betekent dat mensen die nu tussen de 120% en 130%  
vallen geen energietoeslag kunnen aanvragen. De heer Kraaijeveld stelt voor dit te agenderen voor 
het volgende DB omdat het erg sneu zou zijn als deze groep hierdoor niet in aanmerking komt voor 
een energietoeslag van in totaal €1.300,-, en na te gaan wat de mogelijkheden zijn, bijvoorbeeld 
uitkeren met terugwerkende kracht, of kan er een coulanceregeling worden opgetuigd, of kan de 
hardheidsclausule worden toegepast. De heer Van Uitert oppert dat er bijvoorbeeld ook voor geko-
zen kan worden om deze groep al wel in aanmerking te laten komen voor de energietoeslag, maar 
(nog) niet voor de andere regelingen. Dat lijkt hem uitvoerbaar.  
De heer Vat meldt dat de nota Armoedebeleid in Molenlanden staat geagendeerd voor de septem-
bervergadering, en dat hij zal nagaan of de 130% wellicht eerder in kan gaan, breed of alleen voor 



3 

 

de energietoeslag. In Gorinchem is in het kader van de voorjaarsnota een motie aangenomen ter 
uitvoering van het ophogen van de draagkrachtgrens naar 130 % binnen de begroting 2023. Als de 
gemeente dit wil vervroegen, dan zal hier een aparte regeling voor moeten treffen. De heer Kraai-
jeveld vraagt de heer Vat om deze vraag mee te nemen richting de nieuwe bestuurders uit Gorin-
chem.  Hijzelf zal er voor zorgen dat het op de overdrachtslijst komt te staan.  

 
- Factsheet uitvoering leefgeldregeling Oekraïense vluchtelingen 

De heer Den Tek meldt dat het aantal verstrekkingen nog steeds toeneemt (ongeveer 530 op dit 
moment), ook doordat er een nieuwe opvanglocatie is geopend in Gorinchem. De verwachting is 
dat de regeling, die officieel per 1 september aanstaande eindigt, zal worden verlengd, en dat de 
belanghebbenden zullen worden overgeheveld naar de Participatiewet, danwel dat er een geheel 
nieuwe regeling zal komen. Hij is hier een voorstander van, omdat de huidige regeling moeilijk is uit 
te voeren en uit te leggen, zowel intern als extern. Ook zijn er geen controlemiddelen voorhanden. 
De burgemeester van Apeldoorn heeft aangegeven dat hij de regeling niet op de huidige wijze wil 
uitvoeren, maar is op zijn vingers getikt. Het een wettelijke regeling en die moet van het Rijk wor-
den uitgevoerd zoals deze is vastgesteld. De regeling is fraudegevoelig, en als mensen de uitkering 
niet stopzetten, bijvoorbeeld als zij een baan krijgen,  dan zijn hier op dit moment geen controle-
middelen op of sanctieregelingen voor. Er is een flyer gemaakt in het Oekraïens waarbij de Oekra-
iners op hun verantwoordelijkheden op dit punt worden gewezen.  
De wetgeving is onlangs enigszins aangepast waardoor Oekraïners aanspraak kunnen maken op 
gemeentelijke re-integratiemiddelen. Hier zijn ESF-middelen voor beschikbaar gesteld.  
De heer Hoeven meldt dat de dienstverleningsovereenkomst over de uitvoering van deze regeling 
volgende week richting de gemeenten gaat.  

 
- Herdenking overlijden de heer Den Hartog en de heer Hakemulder, medewerkers bij Avres 

De heer Kraaijeveld staat stil bij het overlijden van twee zeer gewaardeerde medewerkers van 
Avres. De heer Den Hartog was sinds 1974 werkzaam voor Avres, en werkte de laatste jaren bij 
Syndion. Van zijn overlijden is op 21 juni kennisgenomen, en hij is 65 jaar geworden. De heer Ha-
kemulder werkte sinds 1 mei 2015 voor Avres, maar kon de laatste tijd door toenemende gezond-
heidsklachten niet meer werken. Hij is overleden op 26 juni, en is 57 jaar geworden. Er wordt een 
moment van stilte gehouden, en de nabestaanden worden veel sterkte toegewenst in deze moeilij-
ke tijden.  

 
5. Jaarstukken 

De heer Kraaijeveld meldt dat de 3 gemeenten naar aanleiding van de jaarstukken een zienswijze heb-
ben ingediend. Molenlanden en Vijfheerenlanden hebben conform besloten, maar in Gorinchem is een 
amendement op de motie aangenomen om op te roepen niet te gaan tot het vormen van een aparte 
bestemmingsreserve ten behoeve van het ambitiefonds, maar dit onderdeel te laten uitmaken van de 
algemene reserve, zodat - op het moment dat de kaders door de gemeenteraden via een zienswijze-
procedure zijn besproken, de bestemming definitief kan worden vormgegeven. Het kernteam heeft 
naar aanleiding van dit amendement de suggestie gedaan om in plaats van een bestemmingsreserve 
dan maar een apart gelabelde reserve in de algemene reserve op te nemen.  
De heer Van der Heiden spreekt met betrekking tot deze suggestie dat het dan om een “optische” uit-
werking gaat, die voorkomt dat er geen misrekening wordt gemaakt als het gaat om de omvang van 
het weerstandsvermogen, omdat die bestaat uit de algemene reserve en de gelabelde reserve voor 
het ambitiefonds hier niet in mag worden meegeteld.  Hij verwacht dat er in de loop van het najaar, als 
het document uitvoeringskader ambitiefonds in de zienswijzeprocedure is geweest en in december 
door het AB is bekrachtigd er vanuit deze “optische uitwerking” dan alsnog een echte bestemmingsre-
serve kan komen die dan in de jaarrekening 2022 kan worden opgenomen. 
De heer Vat stelt dat de raad in Molenlanden wel akkoord is gegaan met de vorming van een bestem-
mingsreserve en dat hij niet voornemens is om terug te gaan naar de raad om te melden dat het be-
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drag toch gewoon in de algemene reserve wordt gestopt. Hij snapt de discussie niet, ook al omdat, als 
je het over het weerstandsvermogen hebt, het slechts om een paar maanden gaat.  
De heer Kraaijeveld zegt in reactie dat de raad in Gorinchem het geld pas wil vrijgeven nadat zij het 
uitvoeringskader hebben gezien en de kaders zijn goedgekeurd. De heer Vat meldt dat in Molenlanden 
is besloten dat het geld naar de bestemmingsreserve gaat, maar dat er geen cent de deur uitgaat 
voordat de raad ja heeft gezegd tegen de kaders. De heer Vat stelt voor dat de 3 gemeenten deze lijn 
volgen. De heer Bel is het eens met dit voorstel.  
De heer Kraaijeveld stelt vast dat, als 2 gemeenten deze lijn ondersteunen, en 1 niet, er in meerder-
heid dient te worden besloten de lijn te volgen zoals oorspronkelijk door het bestuur is voorgesteld, 
namelijk het overhevelen van de middelen naar een bestemmingsreserve.  Hij zegt dat daarbij dan wel 
de aantekening moet worden gemaakt dat Gorinchem in de vergadering heeft bepleit dat de motie die 
in de zienswijze door Gorinchem is ingebracht werd overgenomen.  
De vertegenwoordigers van Molenlanden en Vijfheerenlanden gaan akkoord met het oorspronkelijke 
voorstel om een bestemmingsreserve te vormen. In het verslag zal de aantekening van Gorinchem 
worden opgenomen.  
De heer Hoeven zal de concept-reactiebrief richting Gorinchem overeenkomstig aanpassen. 

 
De heer Van der Heiden meldt dat de meicirculaire 2022 aanleiding geeft tot wijzigingen in de begro-
ting 2023, omdat deze is vastgesteld op basis van de septembercirculaire 2021, toen er nog sprake was 
van een veel lager inflatiepercentage van 2,3%. In de meicirculaire wordt gesproken van een inflatie 
van rond de 5%.  
Ook waren de effecten van de herverdeling van het Gemeentefonds nog niet bekend. Door de herver-
deling is vanaf 1 januari 2023 een bedrag van circa €2.800.000,- niet meer gelabeld en zal niet meer di-
rect zichtbaar zijn in de brieven en beschikkingen die de gemeenten ontvangen over uitkeringen vanuit 
het Gemeentefonds. Dit betekent dat de bedragen die Avres eerder via de gelabelde systematiek in 
rekening bracht, in de toekomst op een andere manier bij de gemeenten zichtbaar moet worden ge-
maakt zodat deze wederom in rekening kunnen worden gebracht.  
Momenteel wordt er door de financiële leden van het kernteam en Avres gekeken hoe beide aspecten 
(inflatie en herverdeling) kunnen worden opgelost en dit zal uiteindelijk leiden tot een bestuurlijk 
voorstel met een begrotingswijziging 2023, die eind september in concept aan het algemeen bestuur 
zal worden aangeboden, waarna een traject van zienswijze zal worden opgestart.  

 
De heer Van Wingerden dankt het DB voor de uitgebreide reactie op de adviezen van de cliëntenraad,. 
Op een aantal antwoorden zou hij echter nog graag een concreter antwoord willen. Hij stelt voor dit te 
bespreken tijdens de volgende overlegvergadering met Avres. De heer Van Uitert vindt dit een goed 
voorstel, en meldt dat er nog aan een aantal zaken wordt gewerkt, waardoor sommige antwoorden 
wat minder concreet waren. De heer Kraaijeveld vraagt de heer Van Uitert het DB op de hoogte te 
houden van de uitkomsten van dit gesprek.  

 
Het AB besluit vervolgens de jaarstukken 2021 vast te stellen, met de kanttekening dat de vertegen-
woordigers van de gemeente Gorinchem niet hebben ingestemd met de overheveling van middelen 
naar de bestemmingsreserve ambitiefonds.     

 
6. Intrekken verordening individuele studietoeslag (AB besluit) en wijziging besluit hoogte individuele 

inkomenstoeslag en de individuele studietoeslag 2016 (DB besluit) 
Het AB stemt unaniem in met de voorgestelde intrekking en wijziging.  

 
7. Wijziging Wet gemeenschappelijke regelingen 

Ter kennisname. De heer Hoeven meldt dat er inmiddels is gesproken met de griffies van Molenlanden 
en Vijfheerenlanden, en dat een gesprek met de griffie voor Gorinchem nog wordt ingepland. Aan het 
einde van dit jaar wordt het proces verder met de griffies uitgelijnd om deze wijziging ook daadwerke-
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lijk te implementeren. Een aanpassing van de doorlooptijden bij begrotingen en zienswijzen zal al eer-
der worden doorgevoerd.   

8. Wijziging Afstemmingsverordening Participatiewet, IOAW, IOAZ en Bbz 2004 Avres 2016 in verband 
met de inwerkingtreding van de Wet Inburgering 2021 
Het AB stemt unaniem in met de voorgestelde wijziging.  

 
9. Rondvraag en sluiting 

De heer Van Zanten vindt het jammer afscheid te moeten nemen van Avres. Hij heeft altijd met veel 
plezier zijn bestuurlijke taak uitgevoerd, en bedankt de directie en de medewerkers voor de prettige 
contacten die er zijn geweest. De heer Kraaijeveld sluit zich hierbij aan. Hij dankt Avres en de andere 
gemeenten voor de goede samenwerking, en hij hoopt dat de 3 gemeenten de onderlinge samenwer-
king op deze wijze zullen voortzetten. Beide heren ontvangen uit handen van de heer Van Uitert een 
bos bloemen. Hij bedankt hen voor hun inzet, en de plezierige en constructieve samenwerking in de 
afgelopen jaren.  

 
De vergadering wordt gesloten.  

 
Besluitenlijst (samenvattend; de bestuursbesluiten zijn van toepassing) 
 

2. Installatie nieuwe AB-leden en verkie-
zing twee leden van het dagelijks be-
stuur 

Als lid van het AB worden geïnstalleerd: De heren Vat en 
Visser namens de gemeente Molenlanden; en de heren Bel 
en Van Montfoort namens de gemeente Vijfheerenlanden; 
Als lid van het tijdelijke dagelijks bestuur, tot aan de her-
nieuwde verkiezing in september 2022, worden verkozen: 
De heren Vat en Van Montfoort; 
Als waarnemend voorzitter wordt aangewezen: de heer Vat. 

3. Notulen 
Verslag vergadering algemeen bestuur 
14 april 2022 

De notulen worden onder dankzegging ongewijzigd vastge-
steld. 

4. Mededelingen en ingekomen stukken 
Factsheet uitvoering energietoeslag 

 
M.b.t. beleid en uitvoering energietoeslag inwoners Gorin-
chem en Molenlanden met inkomensgrens tussen 120 en 
130 % agenderen voor volgend DB.  

5. Jaarstukken Het AB besluit de jaarstukken 2021 vast te stellen, met de 
kanttekening dat de vertegenwoordigers van de gemeente 
Gorinchem niet hebben ingestemd met de overheveling van 
middelen naar de bestemmingsreserve ambitiefonds. 
Concretisering van een aantal antwoorden n.a.v. de reactie 
van de cliëntenraad zal plaatsvinden door de directeur tij-
dens de overlegvergadering.  

6. Intrekken verordening individuele 
studietoeslag 

Het AB stemt unaniem in met de voorgestelde intrekking. 

7. Wijziging Wet gemeenschappelijke 
regelingen 

Het AB neemt de notitie ter kennisgeving aan. 

8. Wijziging Afstemmingsverordening 
Participatiewet, IOAW, IOAZ en Bbz 
2004 Avres 2016 in verband met de in-
werkingtreding van de Wet Inburgering 
2021 

Het AB stemt unaniem in met de voorgestelde wijziging. 

 


